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U s n e s e n í 

z 9. zasedání zastupitelstva Obce Černá v Pošumaví ze dne 
8. 6. 2015 

Z a s t u p i t e l s t v o   o b c e : 
A) Schvaluje: 
1. Firmu JS TÝM s.r.o. Český Krumlov jako dodavatele novostavby 

garáže pro hasicí techniku dle výběrového řízení a pověřuje 
starostku obce Irenu Pekárkovu podpisem smlouvy o dílo. 

2. Smlouvu o zřízení věcného břemene na p. č. 1514 k nemovitosti 
Muckov č. p. 9 na přeložku kabelu NN pro E.ON Česká republika 
s.r.o. IČ: 257 33 591 za úplatu. 

 
 

U s n e s e n í 

z 10. zasedání zastupitelstva Obce Černá v Pošumaví ze dne 
22. 6. 2015 

Z a s t u p i t e l s t v o   o b c e : 
Schvaluje: 

1. Zprávu o výsledcích přezkoumání hospodaření Obce Černá 
v Pošumaví bez výhrad. Přezkoumání provedla auditorská 
společnost Plan Control s.r.o. Český Krumlov. 

2. Závěrečný účet obce Černá v Pošumaví za rok 2014 (příloha č. 2). 
3. Bere na vědomí 

ad a) návrh na pořízení územní studie „Černá v Pošumaví – 
CENTRUM“ z vlastního podnětu, 
ad b) zadání územní studie „Černá v Pošumaví – CENTRUM“ 
v rozsahu dle přílohy tohoto materiálu 

4. Schvaluje 
ad a) pořízení územní studie „Černá v Pošumaví – CENTRUM“, 
ad b) zadání územní studie Černá v Pošumaví – CENTRUM; 

5. Souhlasí 
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ad a) s tím, že pořizovatelem studie bude Obecní úřad Černá 
v Pošumaví, 
ad b) s tím, že zodpovědným projektantem územní studie bude 
Ing. arch. Jaromír Kročák. 

6. Účetní závěrku, která poskytuje v rozsahu skutečností podle 
§ 4 vyhlášky č. 220/2013 Sb. věrný a poctivý obraz předmětu 
účetnictví a finanční situace obce. Zastupitelstvo současně 
rozhodlo o převodu hospodářského výsledku ve výši 
137 458,52 za rok 2013 na účet nerozděleného zisku (příloha č. 
3). 

7. Rozpočtové opatření č. 2 příjmy celkem 2 883 233,- Kč, výdaje 
celkem 1 856 686,-Kč financování celkem – 1 026 547,- Kč 
(příloha č. 4). 

8. Prodej pozemku p. č. 216/17 o výměře 50 m2, p. č. 216/15 
o výměře 49 m2, p. č. 216/16 o výměře 50 m2 v k. ú. Černá 
v Pošumaví za cenu 760,- Kč/m2 a náklady s prodejem spojené 
manželům V. 

9. Podporu žádosti Vodní záchranné služby o bezúplatný převod 
objektu garáže umístěného na pozemku k. ú. Frymburk p. č. 
884/41. 

10. Přidělení nájemního bydlení pro seniory dům č. 1 paní K. se 
synem, dům č. 2 manželům K. 

zatupitelstvo obce 

 

Důležité upozornění z  

OBECNÍHO ÚŘADU 

Všem opozdilcům a flegmatikům připomínáme, že splatnost 
poplatku za odpad již uplynula, a to 30. 6. 2015. Šanci zaplatit 
poplatek bez navýšení máte už pouze do 15. 7. 2015. Pozdější platby 
budeme požadovat již s navýšením. 
 

Lenka Haberlandová 
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VYBÍRÁM ZE STARÝCH NOVIN 

 
Tajemník /Práce 19. 10. 1982/ 
Jan Frisch, tajemník MNV v Černé v Pošumaví. Podsaditý muž střední 
postavy, rtuťovitý, energický, s bílými, nakrátko střiženými vlasy, se dívá 
z okna své kanceláře na kovově šedou hladinu Lipenského jezera, 
s kulisou tmavých lesů v pozadí a vyznává se ze své lásky k Šumavě. 
Narodil se na Českokrumlovsku, v malé obci Lazec. Po roce 1948 se 
aktivně zapojil do svazácké práce. Pak ho povolali na vojnu, a kam jinam 
než k pohraničníkům. To bylo začátkem padesátých let a na naší západní 
hranici bylo v té době více než živo. Když mu prezenční služba skončila, 
požádali jej, aby zůstal. Souhlasil. „Na čáře jsem prožil plných dvanáct 
let, Šumavu a Novohradské hory znám jako svoje boty, jak se říká“, 
vypráví. „Služba byla často velmi složitá a namáhavá, zvláště v zimě. 
Vzpomínám si, že jednou, bylo to na Bučině, několik kilometrů od Kvildy, 
nám do rána napadlo přes tři metry sněhu. Prošlapávali jsme cestu 
sněžnicemi, ale nebylo to nic platné, protože vítr okamžitě stopy zavál. 
Na lyžích jsme museli jezdit do Kvildy pro proviant, pak nám jej shazovali 
z letadla, protože závěje byly místy až patnáct metrů vysoké. Na hranici 
jsem si přivedl i manželku a postupně se nám narodily tři dcery. Později, 
když dorůstaly, odešel jsem na Kladno, jako vychovatel hornických učňů. 
Tuhle práci jsem dělal pět let, ale stále mne něco táhlo zpátky na 
Šumavu. Obrátil jsem se proto na okresní výbor strany v Českém 
Krumlově a po stáži na ONV jsem přišel sem do Černé jako tajemník 
národního výboru. Bylo to před patnácti lety.“ 
 Dnes je Černá v Pošumaví vzorná hraničářská obec, jedna 
z nejvyhledávanějších rekreačních oblastí u Lipenského jezera. Její 
vzhled se až k nepoznání změnil a lidé tu našli svůj pravý domov. Budují 
si zde i novou mateřskou školu. 
„Víte, že jsou tu lidé spokojeni, to nejlépe poznáte z toho, když si 
před svými rodinnými domky dělají zahrádky a v jejich oknech nechybějí 
už dneska ani květiny. A z toho mám tu největší radost,“ loučí se se 
mnou Jan Frisch, jeden z těch, kteří Šumavě zasvětili celý svůj život. 
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Přemýšlet se vždy vyplácí /Jiskra 11. 6. 1982/ 
Důkazem tvrzení našeho titulku může být zlepšovací návrh, který spatřil 
světlo světa v Aritmě v Hořicích na Šumavě. Jeho autorkou je dělnice 
Anna Čurdová, členka bronzové BSP. Při montáži jednoho roštu 
k počítacímu stroji je potřeba dvaatřiceti šroubů ke spojení jednotlivých 
dílů. Pochopitelně se šroubuje stejný počet matiček. A právě zde navrhla 
zlepšovatelka řešení používat místo původních, šrouby s kratším dříkem. 
Dosáhla tím podstatné úspory v pracnosti a zkrátila dobu montáže. Pro 
mladou dělnici znamenalo vylepšení montáže umístění na prvním místě 
v rámci celého podniku Aritma Praha mezi zlepšovatelkami. 
Zlepšovatelé zdejšího závodu se vůbec činí. Ze třinácti podaných návrhů 
v loňském roce jich bylo devět přijato a sedm realizováno. Mezi nejlepší 
patří i brusič Jan Vácha, který k dvěma zlepšovákům z roku 1981 přidal 
letos třetí. Po vhodném vytvarování brusného kotouče dokáže nyní 
místo jednoho dílu brousit najednou pětadvacet kotoučů. 
 
Chce to obětavost /Jihočeská pravda 10. 6. 1982/ 
Na stěně jedné z místností malého dvojdomku visí zarámovaný diplom. 
Je z roku 1964 a Stanislav Horečný jej tehdy obdržel za nejlepší 
užitkovost dojnic v tehdejším státním statku Černá v Pošumaví. V tu 
dobu byli tady v Bližné na Českokrumlovsku s manželkou deset let. 
V zemědělství vyrůstal již na rodném Slovensku, a tak se do této práce 
zapojil i zde. Dělal, co bylo potřeba; práce s koňmi nepředstavovala jen 
držet v rukou opratě. Střídal je s vidlemi, hráběmi a další podobnou 
„mechanizací“ té doby. 
Před dvaadvaceti roky, pamatuje si to, jako by to bylo včera, za ním 
vedoucí přišel, jestli by šel pracovat do stáje ke kravám. Od té doby se 
stáj s téměř stovkou dojnic stala jeho každodenním působištěm. 
Čas plynul, původní dojení do konví nahradila aparatura se skleněným 
potrubím a ve stáji se vytvořil kolektiv soutěžící o titul brigáda 
socialistické práce /BSP/, který v loňském roce nadojil od jedné krávy 
4 010 litrů bílé tekuté potravy. Proti roku předešlému to bylo 448 litrů 
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navíc a tento výsledek zařadil kolektiv Stanislava Horečného na druhé 
místo v soutěži ošetřovatelů dojnic v celém Oborovém podniku Státní 
statky Šumava. 
Červenostrakaté dojnice dovedou odměnit péči svých ošetřovatelů, 
kteří jsou u nich již v půl třetí ráno, zatímco druhá polovina party odchází 
kolem šesté večer. „Výsledky záleží hlavně na obsluze,“ shodují se 
vedoucí brigády společně s Josefem Lukašákem, který právě nastoupil 
společně s Ludmilou Mouchovou a s manželkou Marií Lukašákovou 
na odpolední směnu. Kdyby zde byly ještě Eva Šmakalová a Jana 
Čertická, které mají za sebou ranní směnu, jistě by se všichni shodli 
na jednom: úspory jádra jsou možné i při zvýšení užitkovosti, ale je třeba 
se postarat o dostatek kvalitního sena. Jejich přání nezůstává pouze 
vysloveno. Při senoseči nebo při sklizni slámy totiž přiloží vždy ruku 
k dílu, i když by mohli po šichtě odpočívat doma. „Vždyť to děláme i pro 
sebe“. 
Také od počátku tohoto roku se kolektivu daří. Plán za první čtvrtletí 
překročili a v dubnu nadojili denně od jedné krávy přes devět litrů 
mléka. „Už abychom mohli vyhnat na pastvu,“ povzdechli si při naší 
dubnové návštěvě oba stájníci při pohledu na tenkrát zatím neochotně 
se zelenající louky kolem. Dnes už je líp. Zvířata tráví denně sedm hodin 
venku a pastva je kromě jádra jediným krmivem pro dojnice. „Chodí za 
námi rekreanti, zemědělci z vnitrozemí a nechtějí věřit, že takové 
užitkovosti dosahujeme, aniž bychom přikrmovali.“ Co si dojnice odnese 
z pastvy, to má, a co je hlavní, ve vysoké kvalitě. 
 
Měli co hodnotit /Jiskra 20. 6. 1980/ 
Letní období probíhá na našem okrese vždy ve znamení velkého náporu 
na nervy lidí, jejichž povinností je zajistit dobrý průběh turistické sezony. 
Situací na úseku služeb se v Černé v Pošumaví nedávno zabývalo 22. 
veřejné plenární zasedání MNV. 
Předseda komise při obchodu MNV Jan Rulíšek v hlavním referátu 
konstatoval, že služby při MNV se v posledních letech značně rozrostly. 
V obci je dnes knihařství, kadeřnictví, holičství, zasklívací služba, 
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truhlářská dílna, zajišťuje se svoz odpadků v celé Lipenské oblasti, 
doprava vypomáhá po celý rok závodům a institucím v celém širokém 
okolí. Nároky na zabezpečení služeb občanům a rekreantům jsou však 
stále vyšší a tak se služby rozrostly o další profese jako zedník, 
vodoinstalatér a automechanik. 
V dalším bodě jednání přednesl předseda MV NF Václav Soustružník 
návrh dohody o spolupráci mezi MNV a MV NF na další období, která by 
také měla přispět ke zkvalitnění služeb. Vyvrcholením VPZ v Černé pak 
bylo předání odměn a uznání nejlepším kolektivům, organizacím NF a 
jednotlivcům, kteří se nejvíce podíleli na plnění volebního programu 
v roce 1979. Byly to: Občanský výbor osady Bližná, Alois Kopeček, který 
převzal medaili „Za budování okresu Český Krumlov“ a osm kolektivů a 
organizací NF. 
 
Vzorní od Lipenského jezera /Pohraničník 6/1982/ 
Šumavské moře – tak se říká jezeru, které vytvořily vody zadržené 
lipenskou přehradní hrází. Pod jeho hladinou zmizely vltavské zákruty, 
rašeliniště, některé obce i s okolím. Ale objevila se nová krása, která zde, 
uprostřed šumavských lesů a luk, vytvořila největší rekreační středisko 
na jihu Čech. Každoročně sem v létě přijíždějí na dovolenou a na 
prázdniny statisíce našich i zahraničních turistů. My jsme sem přijeli za 
těmi, kteří zde žijí svým každodenním životem. 
Pětatřicet kilometrů od jezerní hráze leží nevelká obec Černá 

v Pošumaví. Neupoutá vás žádnou vznešeností, snad jen několik desítek 

hezkých rodinných domků, moderních bytovek, hotel Racek a teď mimo 
letní sezonu opuštěný srubový tábor vám napovědí něco bližšího o 
charakteru zdejšího života. A je to škoda. Kdyby vzorné hraničářské obce 
měly jednotné označení, pak by toto nechybělo u tabule s místním 
označením. Bylo by vizitkou poctivé práce oněch několika set lidí, kteří 
zde žijí a podílejí se nejen na výstavbě, ale i na ochraně naší krásné 
socialistické vlasti. 
Statistika říká, že Černá v Pošumaví spolu s přilehlými osadami Dolní 
Vltavicí, Bližnou, Mokrou, Muckovem a Pláničkami má 806 obyvatel. Ale 
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její historie sahá do dávné minulosti. V rožmberském archivu byste o ní 
našli zmínku již z poloviny 13. století. Za panství Schwarzenberků zde 
býval pivovar. Později se zde těžila rašelina a před 170 léty byla zahájena 
v Mokré těžba tuhy, která našla své pokračovatele před třiceti lety na 
Dole Václav v Bližné. 
Pracovních příležitostí je zde však mnohem víc. Největší počet občanů 
pracuje na hospodářstvích Čs. státního statku Frymburk, u Vojenských 
lesů, ale též v Jihočeských pekárnách, kamenolomu, autodílnách a 
ve službách MNV. Turistický ruch skýtá vhodnou příležitost i pro sezonní 
zaměstnání. Ale je to problematika, která si zaslouží zvláštní kapitolu. 
 S příchodem teplého počasí se rázem změní zdejší život. Zaplní 
se kempy, srubový tábor, místa pro stanování, hotel Racek má 
obsazeno. Dvanáct tisíc turistů doslova zaplaví břehy jezera. Těm, kteří 
se starají o jejich spokojenost, přibude nejedna vráska na čele. Tajemník 
MNV soudruh Jan Frisch je jedním z nich.  
„Začalo to před patnácti léty. Příliv rekreantů se stal reálnou skutečností, 
ze které bylo třeba vycházet při řízení obce i při její další výstavbě. Bylo 
nezbytné provést úpravu komunikací, vybudovat hygienická zařízení, 
rekreační plochy, ubytovací kapacity, zajistit zásobování a veřejné 
stravování. To všechno dnes máme za sebou. V katastru obce jsou čtyři 
veřejná tábořiště a jeden stanový tábor spravovaný národním výborem. 
Ve správě MNV je moderní letní kino s kapacitou 780 sedadel. Na 
zajištění služeb se dále podílí Jednota, Svazarm a Okresní podnik služeb“, 
říká Jan Frisch. 
Dozvídáme se o tom, že si zde přijdou na své i milovníci vodních sportů. 
Místní oddíl jachtařů má vlastní loděnici a organizuje celou řadu 
republikových i celostátních přeborů. Pro rekreanty připravuje 
každoročně dva až tři běhy školy „prknařů“. 
Místní občané dělají vše pro to, aby se návštěvníkům Lipenského jezera, 
zde v Černé v Pošumaví, opravdu líbilo. A že se jim to daří, o tom svědčí 
i ta skutečnost, že MNV dostává stále nové a nové žádosti o povolení 
výstavby rodinných domků i podnikových rekreačních zařízení. 
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„Pokud je to možné, rádi vyhovíme“, říká soudruh Frisch. „ Když k nám 
žadatelé přicházejí, slibují pomoc. Uzavírají si závazky na odpracování 
několika desítek hodin při akcích „Z“ apod. Jen málo je však takových, 
kteří dané slovo splní. Mrzí nás to. Vždyť my všichni bychom si tolik přáli, 
aby se u nás každý, kdo sem přijede, cítil co nejlépe, aby se sem rád 
vracel a Černou v Pošumaví považoval za svůj druhý domov“. 
Při prohlídce obce naši pozornost upoutal dětský smích. Skupina asi 
devítiletých děvčat se vracela ze školy. „Byl na vás soudruh učitel 
hodný?“ Podívaly se na nás a daly se do hlasitého smíchu. „My máme 
soudružku učitelku“. Ach ta feminizace. Ale za chvíli jsme si museli svůj 
názor poopravit. Na staveništi nové mateřské školy jsme zastihli 
soudruha Jaroslava Zimmermanna, předsedu MNV a současně ředitele 
zdejší školy. „Jaké jsou děti, které učíte?“ „Takové jako všude jinde. 
Hodné i trochu zlobivé, takové, kterým je třeba věnovat větší pozornost 
i pilné a velmi nadané. Mohu to říci zcela zodpovědně. Pracuji na zdejší 
škole již od prvních poválečných let. Když přibylo dětí, uvolnil jsem jednu 
místnost ze svého bytu. Potom ani to nestačilo, museli jsme zřídit jednu 
třídu na národním výboru. Od té doby se ale mnoho změnilo. Naše škola 
je vybavena moderními pomůckami a způsobem výuky se v ničem neliší 
od škol ve vnitrozemí. A nejen to, také výsledky, které dosahujeme, 
nejsou o nic horší. V méně početných třídách můžeme více pracovat se 
slabšími žáky. Máme tu zkušenost, že děti, které od nás odcházejí na 
druhý stupeň, nezůstávají o nic pozadu za ostatními.“ 
Nejmladší generaci je zde, v Černé v Pošumaví, věnována opravdu 
mimořádná pozornost. Svědčí o tom i dokončovaný nový areál mateřské 
školy pro šedesát dětí. Jeho hodnota bude přes šest milionů korun, ale 
zásluhou obětavých občanů její pořizovací náklady budou podstatně 
nižší. Na její výstavbě se podílejí prakticky všechny společenské 
organizace. Lidé si totiž velmi dobře uvědomují, že přispěje nejen 
k uspokojení požadavků na umístění dětí v předškolním zařízení, ale i 
k dořešení stravování školní mládeže, která zde bude mít svoji novou 
jídelnu. 
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Výstavba rodinných domků svědčí o tom, že fluktuace minulých let i zde 
pozvolna ustupuje. Ti, kteří sem přišli za prací, zde nacházejí svůj trvalý 
domov. Šumavské vrchy jim přirůstají k srdcím a to se projevuje i v jejich 
vztahu k ochraně státních hranic. 
Vzorná jednotka pomocníků Pohraniční stráže má v Černé v Pošumaví 
již dlouholetou tradici. Každý její člen, kterých je v obci v současné době 
33, odslouží v průměru ročně více než sto hodin při ochraně státních 
hranic. Pohraničníci si nesmírně váží Františka Špačka, Františka 
Lukeše, Štefana Adamčíka, Marie Reiserové, Antonína Bárty, Josefa 
Vály a všech ostatních, kteří jim denně pomáhají plnit svěřené úkoly. 
Snaží se jim revanšovat. Ve svém volném čase vedou oddíl Mladých 
strážců hranic, podílejí se kulturním programem na oslavách MDŽ, 
pomáhají na brigádách. 
Vzájemná spolupráce mezi jednotkou Pohraniční stráže a MNV je 
vyjádřena v uzavřené smlouvě, která je pravidelně vyhodnocována a 
doplňována o aktuální úkoly. 
Na místním národním výboru jsou pravidelně přijímáni všichni noví 
pohraničníci. Vedoucí funkcionáři je seznamují s historií i současným 
životem obce a vítají je mezi její občany. Zde jim také poděkují 
za vykonanou práci při odchodu do zálohy. Na pohraniční jednotce se 
též konají výjezdní zasedání MNV. 
Pohraničníci seznamují obyvatele obce na veřejných schůzích MNV se 
situací na státní hranici, připravují rozhlasové relace s brannou 
tématikou, dělají besedy o ochraně státních hranic v letních táborech, 
připravují střelecké soutěže a branné závody pro mládež. 
Vzájemná spolupráce pohraničníků a civilních občanů je zde opravdu 
mnohostranná a svědčí o tom, že Černá v Pošumaví je právem mezi 
prvními, kterým byl udělen čestný titul  -  Vzorná hraničářská obec. 
 
 
 
 
 

Titul Vzorná hraničářská obec převzali dne 11. 7. 1981 spolu s odměnou 
100 000 Kčs z rukou ministra vnitra ve Valdštejnském paláci Jaroslav 
Zimmermann a Vilém Augsten. /pozn. F. Z./ 

 Vilém Augsten.  / pozn. F.Z./ 
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Obecní kroniky v knihovně 

Upozorňuji všechny čtenáře našeho Zpravodaje, že v Obecní knihovně je 
možno nyní nalézt celý soubor dosud napsaných kronik obce Černá 
v Pošumaví. Přestože jsou veškeré zápisy z kroniky vloženy na internetu, 
na stránkách kroniky obce – www.kronikaobcecerna.estranky.cz, pro ty 
čtenáře, kteří nejsou sběhlí v internetovém systému, je nyní příležitost 
zapůjčit si psaný tisk. 
Na základě předloženého materiálu provedla celkovou grafickou 
stylizaci a tisk Tiskárna Černý, s. r. o.  
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Co se psalo o SSM před 30 léty? 

 

 Místopředsedkyně MNV Božena Lešková na XXV. VPZ MNV dne 
27. června 1985 podrobně rozebrala práci s mládeží za období 
od února 1983 do současnosti. Bylo konstatováno, že situace 
zaznamenala podstatné zlepšení, že se podařilo prolomit pasivitu SSM, 
když do čela organizace byl postaven Jan Voldřich. 
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Spolu se Stanislavem Kantorem dokázali mladé lidi v obci přitáhnout 
ke zvýšení aktivity. Mladí lidé se zapojili do práce v ČSPO, kde v čele 
mladých požárníků si velmi dobře vedli František Kosiarský a Jaroslav 
Richter. Po nich pak převzali vedení Antonín Szalaj a Jaroslav Svoboda. 
Výsledkem bylo to, že se jak žáci, tak dorost ČSPO umístili na předních 
místech okresu. Dobrou práci s mladými odváděl Vladimír Vyšohlíd 
v modelářském kroužku ZO Svazarmu a František Fučík v kroužku 
rybářském. 
Zvýšil se počet mladých čtenářů v MLK, na druhé straně však řada 
mladých neprojevila zájem o akce pořádané Osvětovou besedou. 
Ani mladí poslanci neudržovali styk se ZO SSM a PO SSM a nedokázali 
tak v plné míře působit na mladé občany. 
Při práci mladých se vyskytují potíže při jejich klubové činnosti, 
při činnosti kroužků, při pořádání soutěží, zejména v tom, že každá 
složka by chtěla mít svou vlastní klubovnu. Přitom se však nezřídka 
stává, že klubovna neplní daný úkol vycházející z plnění kulturně-
výchovné činnosti, ale často nahrazuje mládeži pohostinská zařízení. 
MNV poskytoval složkám finanční částky na pořádání různých akcí, ne 
plně však bylo těchto prostředků ke stanoveným účelům využito. 
V průběhu roku 1985 se vyskytly v práci ZO SSM určité potíže. Funkci 
předsedy již nechtěl nadále vykonávat Jan Voldřich a tak se s pomocí 
OV SSM hledal nový předseda. Jelikož v té době došlo k obnovení 
činnosti CZV SSM při Statku Frymburk, jehož předsedou se stal ing. Jan 
Machala, bylo rozhodnuto, že při každém provozu Státního statku 
bude ustanovena ZO SSM. Po menším přesvědčování převzal funkci 
předsedy ZO SSM při provozu Černá agronom Pavel Wudy. Současně 
však měl vykonávat i předsedu celé mládežnické organizace v obci. 
Činnost ZO SSM při provozu se skutečně rozjela, začali pořádat 
brigády, uspořádali zájezd, ale nechtěli, aby v jejich organizaci byli další 
mladí lidé z obce nepracující v zemědělství. 
 Stmelit celý kolektiv se tedy nepodařilo a tak byla vesnická 
organizace SSM určitou dobu bez vedení. Koncem roku si pak zvolili za 
předsedu Luboše Marka. 
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KŘÍŽOVKA KLASICKÁ 

 
Před 245 léty (v roce 1770) byl v Dolní Vltavici vysvěcen nově 
postavený kostel. Byl zasvěcen patronu zemědělců a chovatelů. 
V tajenkách najdete jeho jméno česky a latinsky. 
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LEGENDA: 
VODOROVNĚ 

- z latiny zákaz; chem. zn. kyslíku; iniciály prvního „dělnického“ 
prezidenta; hon 

- v morseovce tři čárky; 1. č á s t    t a j e n k y; osobní zájmeno  
- obilovina; první písmeno abecedy; pravoslavný kněz 
- solmizační slabika; německy vejce; značka tuny; spojení, 

sloučení, splynutí 
- iniciály naší lyžařky, olympijské vítězky; označení evropské 

silnice; spodek nádoby; začáteční písmeno kosatce latinsky; 
přadná plodina 

- zkratka Obchodní akademie; hovorové přitakání; pracoviště 
v dole; zkratka Britského filmového institutu 

-  okopanina; chem. značka aktinia 
- předložka; staroegyptský bůh slunce; ten kdo odvádí daň státu 
- chem. zn. síry; německy osm; onehdy, nedávno; sloní zuby; 

v Černé byl založen v r. 1568 
 
SVISLE 

- armáda; neobut; chem. zn. draslíku 
- mez. pozn. značka Španělska; 2. č á s t    t a j e n k y; chem. značka 

hliníku 
- ukazovací zájmeno množné; příslušník nějaké skupiny; jeden list 

papíru 
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- v agličtině opak off; včelařský přístroj na vytáčení medu; chem. 
značka fosforu; 

- zkratka olympijských her; německy jeden; zkr. okresního 
bytového podniku; římsky 1001 

- učitel; býv. st. pozn. značka Olomouce; římská čtyřka 
- tuha; denní čas 
- býv. st. pozn. značka Litoměřic; polovina obývací plochy; 

jednotka elektrického napětí 
- samohláska; slovenská Pepina; poplatky na hranicích 
- bývala v Černé na zpracování vápence z Muckovských lomů; 

zkratka pohotovosti anglicky 
 
 

Řešení z minulého Zpravodaje: m o k e r s k á 
 

 

 

 

 

 

Berušky na Dívčím Kameni 

 
V sobotu 16. 5. 2015 se družina Berušky vypravila na zříceninu hradu 
Dívčí Kámen. 
Dívčí Kámen, rozsáhlá zřícenina gotického hradu zvaného též 
Maidštejn, se rozkládá na stejnojmenném skalním výběžku nad ústím 
Křemežského potoka, asi 10 km severovýchodně od Českého 
Krumlova. 
Roku 1349 Rožmberkové založili stejnojmenný hrad, jehož stavba 
trvala přes 40 let. Dívčí Kámen byl obýván poměrně krátce. 
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Trasu jsme si zvolily z Třísova po naučné stezce až do Holubova. Tato 
naučná stezka má 14 zastávek. Druhá zastávka je na vyhlídce, kde je 
zřícenina vidět při pohledu z vrchu v celé své mohutnosti a kráse. 
Po prohlídce hradu jsme posvačily a vypravily na zpáteční cestu 
do Holubova a odtud zpět vlakem k domovu. Všem se výprava moc 
líbila.  

Za družinu Berušky Bobík 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

TS Sarah 

 

Chtěli bychom poděkovat městu Horní Planá a obci Černá v Pošumaví 
za finanční podporu. 

Dále panu Šímovi, který nám umožňuje zkoušení a soustředění 
ve škole. 

 

Dne 25. dubna jsme se zúčastnili taneční soutěže Orient Dream v Plzni. 
Dopravil nás tam pan Řehák, 

kterému bychom chtěli poděkovat za trpělivost a pohodlnou jízdu. 
Sice jsme se neumístili, ale byla to pro nás velká zkušenost. 
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Děti měly možnost poznat, jak to na takové soutěži chodí a odnést si 
s sebou zajímavé zážitky. 

 

Ještě bychom chtěli poděkovat  těm, kteří nám pomáhají vytvářet a 
zdokonalovat kostýmy. 

Moc děkujeme. Jsme rádi, že máme takovou podporu. 
 

Za taneční skupinu Sarah 

 

Zprávy z fotbalu - Mistři z Černé!!! 

 

Vážení fanoušci, přátelé, skončila nám historicky nejúspěšnější sezona 
v historii klubu. 
 
Náš tým mužů vyhrál okresní přebor! V sobotu 13. 6. 2015 v 18:52 
ukončil rozhodčí Petoušek poslední zápas sezony, ve kterém jsme porazili 
FC Vltavu 2:1. A začaly velké oslavy. Přímo na hřišti předával pohár 
mistrům předseda okresního fotbalového svazu pan Domin a za obec 
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místostarostka paní Daňová. Za mohutného potlesku (a hlavně řevu 
oslavujících fotbalistů) naši hráči vyjeli na valníku po Černé. Samozřejmě 
nechyběly vítězné doutníky. 
 
Po podzimu jsme vedli tabulku před Kájovem a s relativně velikým 
náskokem před ostatními pronásledovateli. Ale začátek jara nás nezastihl 
úplně v oslnivé formě. Ztráceli jsme body zbytečnými remízami. A 
překvapivě jsme ani nestříleli góly. Tak se tabulka hodně vyrovnala. Ale 
v závěru soutěže jsme se semkli a už začali vyhrávat. Předposlední kolo 
jsme hráli ve Vyšším Brodě, kde jsme i přes neskutečné excesy a chování 
domácích fanoušků zvítězili 4:3! A v tu chvilku jsme věděli, že jsme 
vítězové okresního přeboru. A pak následoval již zmíněný zápas s FC 
Vltava. 
 
Nebudu dnes jmenovat, kdo vstřelil kolik gólů, kdo chytil i třeba náhodou 
penaltu, kdo vypil nejvíc piv nebo kdo zaplatil nejvíc do kasy. Na úspěchu 
mají všichni zásluhu. Ale největší zásluhu má naše parta!! Jeden dokáže 
podržet druhého a podpořit (až na občasnou bouřku). 
Dlouho jsme se rozmýšleli, jestli vyzkoušet 1. B třídu, ale jako vítězové 
přeboru máme tu možnost a jdem to zkusit. Reprezentovat naší obec ale 
i okres Český Krumlov. 
Možná přibudou prohry, možná remízy. Ale nesmí chybět chuť a zápal do 
hry a to věřím, že zůstane. Neusneme na vavřínech, a uděláme vše pro 
spokojenost fanoušků. 
Jak jsem řekl, nebudu jmenovat, ale musím udělat výjimku. Děkujeme 
Mírovi Markovi za krásnou projížďku obcí, děkujeme fanouškům, kteří 
nás podporují, děkujeme obci Černá (bez které by to 100%ně nešlo), 
děkujeme sponzorům: Hlíza gas, Hera stavby, Nemovitosti Lipno, VPS 
Marek, Roman Najbrt - hotel Racek, penzion Axiom, pan Kozák (3l 
Balantinky), pan Uhlíř (sele na gril na výročí TJ) a pan Moucha (sud 
budvárku 12°). 
 
Na závěr 9. srpna slaví TJ Černá 20 let založení. A po minulé sezoně je to 
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potřeba určitým způsobem oslavit. 
Takže všechny zveme v sobotu 15. 8. na oslavy založení klubu a i první 
mistrovský zápas v 1. B třídě, který odehrajeme s tradičním rivalem Horní 
Planou (Plaňáci asi nevěří svým očím). Takže přijďte oslavit a i podpořit 
náš tým. 
Bližší informace o oslavě i mistrovském zápase, budou na plakátech 
i na sociálních sítích.  
 
Přeji krásné léto a v srpnu na viděnou. 
 
Tak jsme první no a co, no a co................................................ 

Daňo Jiří 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Lipno Sport Fest 2015 

 
Největší za dobu čtyřleté historie bude letošní ročník Lipno Sport festu 
v Lipně nad Vltavou (15. – 23. 8. 2015), jediného festivalu v České 
republice, který kombinuje sport a kulturu. Zúčastní se jej olympijské 
hvězdy a známí sportovci, lidé si budou moci s nimi zasportovat a 
poměřit své síly. 
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Není běžné, aby si lidé mohli zasportovat s českými sportovními 
hvězdami. To je zážitek, na který se nezapomíná. Kurzy povedou 
například olympijští medailisté, kanoisté Jaroslav Volf a Ondřej 
Štěpánek. Ti navíc vyjedou s lidmi na noční vyjížďku na různých typech 
plavidel, kdy každý účastník obdrží své osvětlení. 
Lipno Sport fest letos potrvá opět devět dní od 15. do 23. srpna a 
program je doposud největší v historii. 
Při tvorbě programu jsme kladli důraz na to, aby si lidé mohli na svého 
sportovce sáhnout, mohli si s ním zasportovat a užít si tu chvíli s ním a 
trochu se i něco naučit.  
Účast na Lipno Sport festu potvrdil také čtyřnásobný olympijský 
medailista Václav Chalupa, jeden z nejúspěšnějších handicapovaných 
cyklistů světa a šestinásobný paralympijský vítěz Jiří Ježek nebo 
úspěšná cvičitelka aerobiku a instruktorka fitness Hanka Kynychová. 
Další sportovci jsou stále v jednání. 
Novinkou letošního ročníku jsou turnaje pro veřejnost. V rámci 
exhibice se zopakuje letošní finále ve volejbale mezi Duklou Liberec a 
Jistrojem České Budějovice a to na beachvolejbalovém hřišti v Lipně 
nad Vltavou. Letos nově také bude každý den probíhat ranní běžecká 
škola ČEZ. Chybět nebudou ani pravidelné kurzy, na které jsou lidé 
zvyklí. Novinkou je Klub lišáka Foxe, kde se budou moci děti bavit, 
zatímco jejich rodiče budou sportovat. 
Účastníci festivalu se budou moci účastnit kurzů in-line bruslení, 
lukostřelby či windsurfingu, budou si moci zaběhat, objet Lipno 
na kole či si vyzkoušet moderní plavidlo – tzv. paddleboard. Kurzy jsou 
zdarma. 
Chybět nebudou odpolední pohádky nebo koncerty a festival ukončí 
velká show s jedním velkým překvapením. Festivalu se účastní rodiny 
s dětmi, jednotlivci i senioři. Letos opět přijedou také handicapovaní 
sportovci, pro které je Lipno ideálním místem k odpočinku i tréninku.  
Více na www.lipno.info 
 
 

http://www.lipno.info/
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LIPNO CARD– Karta 

plná zážitků 

pro občany Svazu 

lipenských obcí jen 

za 20 Kč  

S nástupem prázdnin si Vám dovolujeme připomenout nabídku, jak 
získat výhody s Lipno Card pro občany Svazu lipenských obcí. Karta, se 
kterou získáte tipy na letní výlety po celé prázdniny – více se dozvíte 
z brožury Lipno Card, na webu www.lipnocard.cz nebo na našem FB 
profilu.  
SLIPNO CARD si dopřejete: 

o letní kurzy (-20%), pro Vaše děti (in-line bruslení, 

bikepark, plachetnice, lanový park), uvidíte, jak se Vaše 

děti pobaví 

o prohlídku Vyšebrodského kláštera (-20%) 

o nový Adventure Golf v Lipně (-20%) 

o Poštovní muzeum ve Vyšším Brodě (-60%) 

o tobogán na Stezce korunami stromů (1+1) 

o Hořické pašijové hry (1+1 vstupenka) 

o parní vlaky na trase Černá v Pošumaví – Nové údolí (1+1 

jízdenka)  

o Zoo Dvorec a prohlídky Kláštera v Borovanech (1+1 

vstupenka) 

o nově otevřené Centrum zeleného pásu (Green Belt 

Center) ve Windhaagu cca 13 km od D. Dvořiště (1+1 

vstupenka)  
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o milý dáreček v rodinné Lipenské sklářské huti – TASTA 

v Milné a mnoho dalších 

Navštivte Infocentrum Lipno nebo Infocentrum ve Vyšším Brodě, za 20 
Kč se Vám karta jistě vyplatí. 
 
 
 
 

Společenská rubrika 

 
V  červenci a srpnu svá výročí oslaví paní 

Anna Gažáková, Libuše Poppová, Růžena 
Šimáčková, Vlasta Tomková, Libuše Bandurová, 
Marcela Nováková, Helena Strnadová a pánové 
Miroslav Baník, Jan Homolka, Štěpán Temiak, 
Miroslav Kollár, Josef Benedikt a Stanislav Kantor.  

 
Všem jubilantům přejeme vše nejlepší, hodně 

štěstí, zdraví a pohody v osobním životě. 

 
                                         Za SPOZ Věra Daňová 

 
Lipno nature s.r.o. 

VLADIMÍR CNOTA 
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SOUKROMÝ ZEMĚDĚLEC HOSPODAŘÍCÍ VE VAŠÍ LOKALITĚ 

HLEDÁ POZEMKY K PRONÁJMU, VHODNÉ K ZEMĚDĚLSKÉ 

ČINNOSTI. 

Nabízíme roční pronájem 2 - 3 000 Kč/ha 

VEŠKERÉ ADMINISTRATIVNÍ ZÁLEŽITOSTI S PŘEVODEM 

NÁJEMNÍ  SMLOUVY A DANĚ Z POZEMKU VYŘÍDÍME 

ZA VÁS. 

TEL:720 101 603 p. CNOTA, p. KUKAČKA 

Vladimír Cnota IČ: 72204605  

Vyšehrad 169, 38101 Český Krumlov  

telefon: +420 720 101 603  

email: info@lipnonemovitosti.cz 

http://www.lipnonemovitosti.cz/  

 
 
 
 

ZPRÁVIČKY ZE ŠKOLKY 

 

 Konec školního roku je vždy ve znamení zvýšeného počtu událostí a 
akcí. V úterý 27. května jsme jeli s pásmem písniček, tanečků a 
pohádek potěšit seniory do domova důchodců v Horní Plané. Moc 

http://www.nemovitostilipno.com/
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děkujeme paní Evě Brunerové a panu Petru Benešovi za bezplatnou 
dopravu dětí. 
 

 Podařilo se nám také uskutečnit několik výletů. Díky dopravě 
zdarma se školáky, kteří jezdili na plavecký výcvik, byl první výlet 
v pátek 29. května do MINIZOO za Pernek, kde jsme si mohli 
pohladit spoustu zvířátek a někteří odvážlivci dokonce nakrmili 
bizona, nebo si dali za krk hada. Na druhý výlet se 12. června 
vypravili do Volar naši nejmenší. Vydováděli se na tamním dětském 
hřišti a pochutnali si na zmrzlině. Na třetí výlet jsme jeli zase všichni, 
a to do většině dětí známé a oblíbené ZOO Hluboká. 
 

 V pátek 29. května plnily děti (společně s rodiči) na zahradě MŠ 
při cestě "Z pohádky do pohádky" různé úkoly. Odměnou jim byly 
různé sladkosti a zmrzlina. Děkujeme rodičům za připravené 
občerstvení a paní zmrzlinářce Zahradníkové z Horní Plané nejen za 
zmrzlinové kornouty, ale i finanční sponzorský dar. Po splnění úkolů 
následovaly hry, volná zábava a grilování na ohni. 

 Ve středu 3. června jsme přivítali divadlo ŠIKULKA s pohádkou 
“Chlubilka a nejkrásnější dárek“. 
 

 V úterý 16. června k nám přijela EXPEDICE SVĚTOZOR s naučným 
programem, při kterém si starší děti formou her procvičily 
grafomotoriku a správné držení tužky. 

 

 Ve středu 17. června jsme se při hudebním vystoupení seznámili se 
zajímavými hudebními nástroji od pravěku po současnost. 

 

 V sobotu 27. června jsme krátkým tanečním a hudebním 
vystoupením zahájili Slavnosti obce. 
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 V pondělí 29. června jsme se rozloučili s našimi předškoláky - na 
rozloučenou dostali při pohádce divadelního souboru KOS knihy a 
šerpy a byli pasováni na školáky. Pak následoval zábavný program pro 
budoucí školáky a jejich rodiče a nastalo další loučení, tentokrát s 
rodiči - děti dostaly pusu na dobrou noc a chystaly se na svou první 
noc ve školce. Ráno po probuzení jsme si společně připravili snídani, 

počkali na ostatní 
kamarády a 
po svačině vyrazili 
do hotelu RACEK 

na rozloučení 
se školním rokem 

tradičním 
zmrzlinovým 

pohárem. Moc 
děkujeme vedení 
tohoto hotelu 

za poskytnuté 
zázemí a bezplatné 
pohoštění. 
 

 Závěrem 
bychom chtěli 
poděkovat všem 
rodičům, obecnímu 
úřadu, různým 
organizacím a 
přátelům školy 
za přízeň, finanční 

i materiální 
podporu, pomoc 

při přepravě dětí na různé akce, ale i za připomínky, které nám 
pomáhají zlepšovat naši práci.  
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Přejeme všem hezké sluníčkové prázdniny a v září opět 
nashledanou. 

 
      Kolektiv MŠ  

 
 

Zprávy ze školy 

 

V červnu jsme vyjeli do pohádkové říše Fábula v Kamenici nad Lipou. 
Pro děti bylo připraveno bludiště, minizoo, pohádková cesta 
jednotlivými pohádkami a také tvořivé dílny. Výlet se vydařil a i cesta 
autobusem proběhla klidně. Děkujeme panu Mülbauerovi za finanční 
příspěvek. 

 

23. června byli žáci 
1. třídy pasováni 
paní starostkou 

v knihově 
na „Malé 

čtenáře“. Za 
pěkné čtení 
dostali knihu a 

přihlášku 
do knihovny.  
 

Protože se přiblížil konec školního roku, tak jsme se žáky opět spali 
ve škole. Počasí ani nefungující kino nám náladu nezkazilo a dost jsme 
si to užili. Pro děti bylo připraveno opékání večeře na hasičárně, 
pohádka ve škole a stezka odvahy v zhasnuté škole. Ráno jsme si dali 
snídani ve formě švédských stolů, kterou připravili rodiče. 
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Na 
konci školního roku proběhla opět dopravní výchova – Jízda zručnosti. 
 

Dále pan Emil Chaloupek nám nabídl zadarmo svezení na pouťových 
atrakcích. 
 

Na úplný závěr školního roku jsme dostali v hotelu Racek pohár. 
Celý školní rok nám pomáhali nejenom obecní úřad, zájmové složky 
(masopustní spolek, hasiči atd.), ale i samotní rodiče. Všem velmi 
děkujeme nejenom za pomoc finanční, ale i za ostatní sponzorské dary 
(doprava, občerstvení atd.). 

Učitelé ZŠ 

 

 

UPOZORNĚNÍ 

od 29. 6. do 17. 7. 2015  bude probíhat rekonstrukce silnice Černá 
v Pošumaví - Dolní Vltavice. 
Ve dnech 7. 7. - 10. 7. budu úplně uzavřena silnice Bližná Dolní Vltavice, 
průjezd bude umožněn pouze nv časech 
10:30 - 11:00 
15:00 - 15:30 
18:00 -  8.00  

Obec Černá v Pošumaví 
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Oznámení redakce  

 
Redakce oznamuje, že příspěvky můžete posílat elektronickou poštou 
na adresu zpravodajcerna@email.cz, nebo je předat v písemné 
podobě na Obecním úřadě. Uzávěrka zpravodaje měsíce září bude 25. 
srpna 2015. 

ReZp 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Vydává Obec Černá v Pošumaví, IČO: 00 245 828, evidenční číslo 
MK ČR E 13487, neprodejné, 

Česká republika, Jihočeský kraj, okres Český Krumlov 
obec Černá v Pošumaví www.cernavposumavi.cz 

email: zpravodajcerna@email.cz 
Foto a grafické zpracování obálky Eva Brunerová, mortiana@email.cz 
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tiskárna sumava@orso.cz, tel.: 380711700 


